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Napirendi javaslat 

  

1. A bizottság Autonómia Albizottságát érintő személyi döntés  
 

2. 800 éves az Andreanum - összefoglaló az Autonómia Albizottság ülésén 
elhangzottakról 

 

Tájékoztatást ad: 

Herczeg Tamás (Fidesz), az Autonómia Albizottság elnöke 
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Az ülés résztvevői 

A bizottság részéről  

Megjelent  

Elnököl: Pánczél Károly (Fidesz), a bizottság elnöke  
 
Herczeg Tamás (Fidesz), a bizottság alelnöke  
Szászfalvi László (KDNP), a bizottság alelnöke 
Dr. Molnár Zsolt (MSZP), a bizottság alelnöke  
Dr. Fazekas Sándor (Fidesz) 
Jakab István (Fidesz)  
Dócs Dávid (Mi Hazánk)  
Berki Sándor (Párbeszéd)  
 
 

Helyettesítési megbízást adott 

Dr. Tiba István (Fidesz) Herczeg Tamásnak (Fidesz)  
 
 

A bizottság titkársága részéről  

Dr. Sándor Tamás bizottsági munkatárs  
 
 

Meghívottak 

Tanácskozási joggal jelenlévők 

Varga Szimeon bolgár nemzetiségi szószóló 
Alexov Lyubomir szerb nemzetiségi szószóló  
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(Az ülés kezdetének időpontja: 12 óra 08 perc) 

Az ülés megnyitása, a határozatképesség megállapítása, a napirend 
elfogadása 

PÁNCZÉL KÁROLY (Fidesz), a bizottság elnöke, a továbbiakban ELNÖK: Jó 
napot kívánok! Tisztelt Hölgyeim és Uraim! Kedves Jelenlévők! Megkezdjük 
bizottsági ülésünket. Köszöntöm a bizottság tagjait, bizottságunk kormánypárti és 
ellenzéki képviselőit egyaránt, alelnök urakat, a munkánkban részt vevő nemzetiségi 
szószólókat, és köszöntöm mindazokat, akik figyelemmel kísérik mai ülésünket. Nagy 
tisztelettel köszöntöm főosztályvezető urat is; bizottsági ülésünk iránti érdeklődése 
megtisztelő.  

Tisztelt Bizottság! Távolmaradását előzetesen írásban bejelentette dr. Tiba 
István fideszes képviselő, aki ma reggel az Autonómia Albizottság ülésén sem tudott 
részt venni, egy baleset érte a tegnapi napon. Itt külön köszönöm egyébként az 
albizottság munkájában részt vevő ellenzéki képviselők konstruktivitását. Tiba István 
képviselő urat Herczeg Tamás alelnök úr fogja helyettesíteni. Megállapítom, hogy 
bizottságunk így 8 fővel határozatképes.  

Kérdezem a bizottságot, hogy elfogadja-e a kiküldött napirendet. Aki igen, azt 
kérem, most szavazzon! (Szavazás.) Köszönöm szépen, 8 igen szavazattal elfogadtuk.  

A bizottság Autonómia Albizottságát érintő személyi döntés 

Rátérünk első napirendi pontunkra. Olyan jó ezt megállapítani, hogy a 
bizottságunk újra 9 főből áll! A bizottság Autonómia Albizottságát érintő döntés az 
első napirendi pontunk, hiszen Zsigó Róbert képviselő urat, a bizottság tagját április 
1-jei hatállyal államtitkárnak nevezték ki, így a bizottsági tagsága megszűnt.  

Az Országgyűlés április 29-én hozott a személyi ügyben döntést, és ennek 
értelmében bizottságunk új tagja dr. Fazekas Sándor, a Fidesz országgyűlési 
képviselője, volt agrárminiszter, a teremben vagy a szomszédságában számos régi 
ismerőssel. Örülök, hogy Fazekas Sándor képviselő úr a bizottságunk tagja, hiszen 
egyébként amikor költségvetést vagy zárszámadást tárgyalunk, akkor néha érkezik 
olyan panasz, hogy túlságosan széttagolt a nemzetpolitika költségvetése, mi meg 
egyébként örülni szoktunk annak, hogy nemcsak a Miniszterelnökségen, a 
Nemzetpolitikai Államtitkárságon van költségvetési sora a nemzetpolitikának, a 
nemzeti összetartozás ügyének, hanem a minisztériumoknál is, a szaktárcáknál is, az 
Agrárminisztériumnál meg különösen. És ha már ebbe a dologba így belevágtam, 
akkor szeretném elmondani, hogy egyébként a Kárpát-medence és a világ 
magyarságának milyen sokat jelentenek a hungarikumok, amelyek elindítását is 
köszönjük miniszter úrnak, hiszen a hungarikumok terén tényleg a magyarság 
csúcsteljesítményeiről van szó, és ez is az összetartozásunkat erősíti. 

Előzetesen írásban eljuttattam a bizottság tagjainak egy javaslatot, amely a 
helyszínen is kiosztásra került, hogy Zsigó Róbert korábban megüresedett helyére 
válasszuk meg az Autonómia Albizottság tagjává dr. Fazekas Sándor képviselő urat. 
Kérdezem, hogy van-e ezzel kapcsolatban kérdés, hozzászólás. (Nincs ilyen jelzés.) 
Amennyiben nincs, akkor szavazunk.  

Ki az, aki ezzel a javaslattal egyetért? (Szavazás.) Köszönöm szépen. 8 igen 
szavazattal elfogadtuk, így az Autonómia Albizottság immár teljes létszámmal tud 
működni. 
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800 éves az Andreanum - összefoglaló az Autonómia Albizottság 
ülésén elhangzottakról 

Második napirendi pontunk: 800 éves az Andreanum, ahol egy összefoglalóra 
fogom majd felkérni Herczeg Tamás képviselőtársamat, az Autonómia Albizottság 
elnökét, hogy mi is történt a ma reggeli albizottsági ülésen. 

Elnök úr! Öné a szó.  

Herczeg Tamás tájékoztatója 

HERCZEG TAMÁS (Fidesz), az Autonómia Albizottság elnöke: Köszönöm 
szépen a szót. Tisztelt Elnök Úr! Valóban, ma reggel albizottsági ülést tartottunk, 
amelynek két napirendi pontja volt. Az egyik napirendi pont egy tájékoztató volt a 
kisebbségi vegyes bizottságok tevékenységével kapcsolatban; Kalmár Ferenc 
miniszteri különmegbízott úr tartotta ezt a tájékoztatót. A másik napirendi pontunk 
pedig valóban a 800 éves Andreanumról szóló tájékoztató volt. Két előadónk volt ezt 
a napirendi pontot illetően, egyrészt dr. Szabados György, a Magyarságkutató Intézet 
László Gyula Kutatóközpont és Archívum igazgatója és dr. Szili Katalin 
miniszterelnöki főtanácsadó. 

Az Andreanummal kapcsolatos megállapításaink részben arról szóltak, részben 
arról is szóltak, hogy bár a múltról beszélünk, de a jövőt illetően is feladataink vannak 
ezzel kapcsolatban. Egy konkrét javaslattal is élünk - vita nélkül, teljes egyetértésben -
, mégpedig azzal a javaslattal, hogy a Nemzeti Összetartozás Bizottsága egy bizottsági 
állásfoglalást tegyen, tulajdonképpen emlékezzen meg az Andreanum születésének 
800. évfordulójáról. Azt szeretnénk, hogy a bizottság kérje fel a Kárpát-medencei 
Magyar Képviselők Fórumát, hogy vegye fel ezt a június 13-i plenáris ülésének a 
napirendjére. Ezt szeretnénk kérni a bizottságtól.  

Köszönöm szépen, hogy tájékoztathattam a bizottságot az albizottság üléséről.  
 
ELNÖK: Köszönöm szépen albizottsági elnök úr tájékoztatóját. Kérdezem a 

bizottság tagjait, hogy van-e ezzel kapcsolatban észrevétel, kérdés, vélemény. (Nincs 
ilyen jelzés.)  

Amennyiben nincs, mindenki előtt ott fekszik a bizottsági állásfoglalás. És 
valóban, ahogy elnök úr összefoglalta, elismeréssel adózunk az idén 800 esztendős 
Arany Szabadságlevélnek, az Andreanumnak. Ez az európai önrendelkezésnek egy 
korai példája, és azt gondoljuk róla egyébként, hogy nem pusztán egy magyar, hanem 
egy európai történelmi vívmány is ezeknek a szabadságjogoknak a megadása, és a mai 
világunkra átfordítva el tudjuk mondani azt, hogy szeretnénk, ha erős közösségek 
lennének Európában, mert ezek erős államokat eredményeznek, az erős államok pedig 
erős Európát. Nem beszélve arról, hogy az önrendelkezés, az önkormányzatiság 
meggyőződésünk szerint Európában is - meg szerte a világban is - békét, biztonságot 
és prosperitást hoz az adott területnek, tehát ez nemcsak az őshonos nemzeti 
közösségeknek, hanem a többségi nemzetállamoknak is jó.  

Valóban köszönöm elnök úr előterjesztését, mert most itt az állásfoglalásban 
arról is döntünk, hogy felkérjük a Kárpát-medencei Magyar Képviselők Fórumát, hogy 
a június 13-i ülésén ezt vegye napirendjére, vagy akár a zárónyilatkozatban 
foglalkozzon a történelemnek ezzel a szép példájával. 

Kérdezem ismét, hogy van-e kérdés, hozzászólás. (Jelzésre:) Igen, Herczeg 
Tamás! 

 
HERCZEG TAMÁS (Fidesz), az Autonómia Albizottság elnöke: Köszönöm 

szépen. Csak annyit tennék hozzá elnök úr szavaihoz, hogy szeretném megerősíteni 
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azt - talán mindannyiunk tapasztalatával -, amit elnök úr elmondott. (Dr. Molnár 
Zsolt megérkezik a bizottság ülésére.) 

Tehát az elmúlt 800 év nem egy lineáris fejlődést eredményezett az autonómia 
tekintetében, hanem tudunk olyan helyekről, ahol akár nemzetbiztonsági 
kockázatként azonosítják be az autonómiatörekvéseket. Van dolgunk tehát ez ügyben 
bőven, ezért örülök annak, hogy az albizottság előterjesztését, úgy tűnik, hogy 
befogadja a bizottság. Köszönöm szépen.  

 
ELNÖK: Köszönöm szépen. Mielőtt szavazásra kerülne sor, a jegyzőkönyv 

számára bejelentem, hogy dr. Molnár Zsolt alelnök úr is megérkezett a bizottsági 
ülésre, így a helyettesítéssel együtt 9 fő a jelenlévők száma.  

Én azt gondolom, hogy ezzel az albizottsági munkával, a mostani bizottsági 
állásfoglalással az idén elindítunk egy folyamatot, hiszen ennek a szász 
szabadságlevélnek a kapcsán is konferenciákat kívánnak tartani. Nem beszélve arról, 
hogy hazánk látja el az év második felében az Európai Unió - hogy kell 
mondani? - soron következő - ne mondjuk azt, hogy soros - elnökségét, ahol 
egyébként szintén téma lehet ez a szép, a történelmi múltból ideragadott példa. 

Határozathozatal 

Akkor szavazásra kerül sor. Ki az, aki egyetért a bizottsági állásfoglalással? Aki 
igen, azt kérem, most szavazzon! (Szavazás.) Köszönöm szépen.  

9 egybehangzó igennel a bizottság támogatta az állásfoglalást.  

Az ülés berekesztése 

Köszönöm szépen mindenkinek a részvételt. A mai délutánra eredményes, szép 
munkát kívánok! A bizottsági ülést bezárom.  

Köszönöm szépen a bizottság tagjainak és a jelenlévőknek az érdeklődést.  
 
 
 

(Az ülés befejezésének időpontja: 12 óra 19 perc) 

  Pánczél Károly 
a bizottság elnöke 

Jegyzőkönyvvezető: Madarász Mária 


